

歷史學(榮譽)文學士

Bachelor of Arts (Honours) in History

課程簡介及特色 About the Programme

歷史學 (榮譽) 文學士課程提供完備的中國歷史課程,及有關香港與鄰近地區之系列專題課程。本課程特設「中國與世界」系列歷史課程,使同學瞭解中國在全球發展中的角色和地位。課程設計亦涵蓋本地、地區及世界之歷史,幫助同學瞭解世界現況,為同學們提供紥實的歷史學科基礎訓練。

The programme gives a primary focus on Chinese history, and offers a series of electives with a spectrum of theme-based / special topics on Hong Kong and its neighbouring areas. We also have choices of elective courses elaborating on China's relations with the world. Students will become aware of China's role and position in the global development. The curriculum is designed to cover local, regional and world history subjects. By studying a comprehensive set of required courses, students are given solid training in the study of history as a discipline, which allows them to have a general understanding of current situations of the world.

工作前景 Career Prospects

畢業生均可申請須具備大學學位資格的一般政府職位,並可以從事文化界、教學界、出版和其他相關行業之工作。畢業生除工作外,還可以報讀本地或海外有關歷史及其他相關學科的深造課程。本系畢業生更可直接報考由北京大學與香港樹仁大學合辦的歷史碩士研究課程。

Our graduates can apply most government's general grade positions. They can also perform as professional writers, editors, teachers and work in related cultural industries. Apart from working, they can further study History or other programmes such as humanities, law, politics, or library science at postgraduate level at local or overseas universities. Our graduates may also seek admission into the Master's Degree programme in History jointly offered by Peking University and Hong Kong Shue Yan University.

工作實習 Internships

本系學生均可參與工作實習。曾參與的實習工作包括協助「詠和海外升學顧問」準備研討會和推廣展覽、協助「間築社」籌辦「商界展關懷」 社區合作伙伴展2019、協助長春社推廣活化本土文化歷史計劃,和協助大型主題公園推廣活動。亦有同學到中學實習,認識教育工作。

Our students are offered internship opportunities during their study. Our students have participated in internships including 'Vivo Overseas Education Consultancy' to prepare marketing seminars and booth promotion, 'Project Space' to prepare the Caring Company Expo 2019 on May 20th, 'CACHE Project' (The Conservancy Association Centre for Heritage) to promote the local revitalisation scheme, and assisting local theme park to promote their cultural activities. Some of our students also learned about teaching at secondary schools.

主要科目 Selected Courses

中國史概論、1500年以前的世界史

Introduction to Chinese History, Introduction to World History to 1500A.D.

史學方法與理論、中西史學史

Introduction to Historical Theories and Methods, Study of Western and Chinese Historiography

中華民國史、1949年以後的中國

Republican China, China since 1949

近代世界史、現代世界史

Modern World & Contemporary World

中國朝代史(例:秦漢魏晉史、隋唐史、宋元史、明清史)

History of Chinese Dynasties (e.g. Qin-Han-Wei-Jin, Sui & Tang, Song & Yuan, Ming & Qing histories)

中國史專題研究(例:中國歷史地理、中國文化史、中國經濟史、近代中國城市史、中國政治制度史、傳統中國歷史的議題及爭議、近代中國歷史的議題及爭議)

Topic Studies in Chinese History (e.g. Historical Geography of China, History of Chinese Culture, The History of Chinese Economy, Cities in Modern China, History of Chinese Political Institutions, Issues & Controversies in Traditional Chinese History, Issues & Controversies in Modern Chinese History)

區域史:中國地區(例:香港、台灣、新疆等)

Regional History: Chinese Regions (e.g. Hong Kong, Taiwan, Xinjiang, etc.)

區域史:非中國國家及地區(例:西方近代強國經濟發展經驗個案選論、 當代中東的構成、大戰史、近代日本的構成等)

Regional History: Non-Chinese Countries & Areas (e.g. The Developmental Experience of Modern Western Economic Powers, The Making of Contemporary Middle East, The Great World Wars, The Making of Modern Japan, etc.)

中國與世界系列(例:1500年前的中外文化交流史、中國與歐洲對近代世界的構成、中美關係史、現今世界中之中國等)

China and the World Series (e.g. Cultural Contacts between Chinese and Non-Chinese Civilisations before 1500, China and Europe in the Making of the Modern World, Sino-American Relations, China in the Contemporary World)

經濟史系列課程(例:1949年以後的香港經濟史、東南亞及香港華商史、香港和珠江三角洲)

Economic History subjects series (e.g. Economic History of Hong Kong since 1949, Chinese Business Community in Southeast Asia and Hong Kong, Hong Kong and the Pearl Delta)

其他:全球化與中國、從殖民地到特區:回歸,挑戰與機遇

Others : Globalisation and China, From Colony to SAR : Reunification, Challenges & Opportunities

畢業論文

Thesis

學術交流團 Study Tour



12名同學及3名老師參與由樹仁歷史學系與國立臺北大學合辦的「國立臺北大學交流團 2019」 12 students and 3 staff participated in "National Taipei University study tour 2019" organised by the Department of History and National Taipei University



30名同學及2名老師參與由樹仁歷史學系與暨南大學合辦的「暨南大學交流團 2019」 30 students and 2 staff participated in "Jinan University study tour 2019" organised by the Department of History and Jinan University



BA (Hons) in History

4名同學及1名老師參與由樹仁歷史學系與中國人民大學合辦的「中國人民大學交流團 2019」 4 students and 1 staff participated in "Renmin University of China study tour 2019" organised by the Department of History and Renmin University of China



14名同學及2名老師參與由樹仁歷史學系與南京大學合辦的「南京大學交流團 2019」 14 students and 2 staff participated in "Nanjing University study tour 2019" organised by the Department of History and Nanjing University

工作實習 Internships





左: 協助「間築社」籌辦「商界展關懷」社區合作伙伴展2019 右: 協助「詠和海外升學顧問」準備研討會和推廣展覽

Left: Assist in 'Project Space' to prepare the Caring Company Expo 2019 on May 20th Right: Assist in 'Vivo Overseas Education Consultancy' to prepare the marketing seminars and booth promotion